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Kommunstyrelsen beredande 
Plats och tid Vallsjösalen Sävsjö Kommunalhus, Sävsjö kommun, tisdag 18 

februari 2025 klockan 08:30 – 17:30 
Beslutande Therese Petersson (KD),  

ordf Göran Häll (S), 1:e vice ordf, §§ 41-77  
Mats Hermansson (M), 2:e vice ordf  
Stefan Persson (KD)  
Gunnel Lundgren (KD)  
Christer Sandström (C)  
Klas Hjalmarskog (M)  
Kjell Lundkvist (SD) 

Övriga deltagare 
 

Pierre Klasson, kommundirektör, §§ 41-44, 46-78  
Magdalena Gustafsson, kanslisamordnare  
Kristin Petersson, projektsekreterare  
Erika Tor Rundblad, §§ 45, 55, 61, 63-64  
Tomas Lundin, gatuchef, §§ 45, 55, 61, 63-64  
Patrik Blomström, näringslivsschef, § 46  
Åke Blomqvist, HR-chef, § 47  
Mikael Grund Johansson, Arbetsförmedlingen, § 48  
Daniel Eek, tf myndighetschef, §§ 49-50  
Marcus Tingvall, vd Njudung Energi AB, § 50  
Linda Björk, socialchef, § 51  
Erika Ask, tf socialchef, § 51  
Karin Ask Campbell, individ- och familjeomsorgschef, § 51 
Charlotte Bjerndell, Ensolution, § 51  
Kerstin Hvirf, socialnämndens presidium § 51  
Bengt Swelander, socialnämndens presidium § 51  
Gunnel Svensson, socialnämndens presidium § 51  
Rosemarie Engblom, kommunikatör, § 71  
Kristin Nilsdotter Isaksson, biträdande kommundirektör, § 71 
Linda Olofsson, Intellecta konsult, § 71  
Karin Ljungmark Malmström, Intellecta konsult, § 71 

Paragrafer 41-78 §§ 

Utses att justera Stefan Persson (KD)  

Ordförande 
 

 
..........................................................................  
Therese Petersson (KD) 
 Justerande 
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Stefan Persson (KD)  

Sekreterare 
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Magdalena Gustafsson 
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Anslagsbevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 
 

Beslutsinstans Kommunstyrelsen beredande 

Sammanträdesdatum 2025-02-18 

Anslaget sattes upp  

Sista dag att överklaga  

Förvaringsplats Sävsjö Kommunalhus 

Underskrift 
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Magdalena Gustafsson 
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§ 41 
 

 

Upprop samt val av justerare 

Kommunstyrelsen beslutar 
att anse uppropet avklarat och att utse Stefan Persson (KD) att justera 
dagens protokoll. 
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§ 42 
 

 

Godkännande av ärendelista 

Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna ärendelistan för dagens sammanträde med följande tillägg; 
 
Ärende KS 2024/373, Motion (V) – Eko och Fairtrade vid upphandling. 
 
Ärende KS 2025/6, Politisk representant till stiftelsen Komstad kvarn.  
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§ 43 
 

 

Meddelanden 

Kommunstyrelsen beslutar 
att anmäla informationen och lägga till handlingarna. 

Sammanfattning 
Sammanställning och förklaring kring måltidskostnader per elev på 
gymnasieskolan. 
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§ 44 
 

 

Kommundirektören informerar 

Kommunstyrelsen beslutar 
att notera informationen. 

Sammanfattning 
Pierre Klasson, kommundirektör, informerar och besvarar frågor från 
kommunstyrelsen gällande: 
 

• Återkoppling i arbetet om stöd till chefer och deras arbetsmiljö. 
Införandet av mentorskap för chefer som kommer starta under 
hösten 2025. 

• Rekrytering av ny HR-chef. 
• Information om pågående rekryteringsprocess för ny socialchef 

och hantering av tillförordnad socialchef. 
• Status utredning av organisationen för Sävsjö kommuns framtida 

räddningstjänst. 
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§ 45 
 

 

Information från tekniska 

Kommunstyrelsen beslutar 
att ge serviceförvaltningens chef i uppdrag att återkomma med 
besparingsförslag inklusive konsekvensanalys inom områdena; drift, 
administration och övrigt, senast 11 mars 2025, samt 
 
att i övrigt notera informationen från tekniska. 

Sammanfattning 
Erika Tor Rundblad, chef serviceförvaltningen, informerar och besvarar 
frågor från kommunstyrelsen gällande; 
 

• Arbetet med vägsamfällighetsföreningarna. 
• Budget 2025 och neddragningar. En konsekvens- och riskanalys 

för hur verksamheten påverkas behöver tas fram. 
• Utvärdering av biologisk mångfald. 
• Personalfrågor. 

Beslutet skickas till 
Serviceförvaltningen 
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§ 46 
 

 

Information kring näringslivet 

Kommunstyrelsen beslutar 
att notera informationen. 

Sammanfattning 
Patrik Blomström, näringslivschef, informerar och besvarar frågor från 
kommunstyrelsen gällande; 
 

• Utmaningar kring nyföretagande och kompetensförsörjning. 
• Resurshubb – Snålast i Småland 

Sida 11 av 50



 
 
 
 
 

 
 
 

 
 

Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsen beredande 
2025-02-18 

Justering 
 
 

Utdragsbestyrkande  
 
 

§ 47 
 

 

Personalstatistik 

Kommunstyrelsen beslutar 
att notera informationen. 

Sammanfattning 
Åke Blomqvist, HR-chef, informerar och besvarar frågor från 
kommunstyrelsen gällande; 
 

• Personalstatistik för januari 2025. 
• Antalet årsarbetare 
• Sjukfrånvaron – årsstatistik 2022–2024. 
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§ 48 
 

 

Arbetsmarknadsfrågor – Arbetsförmedlingen 

Kommunstyrelsen beslutar 
att notera informationen. 

Sammanfattning 
Mikael Grund Johansson, Arbetsförmedlingen i Jönköping, informerar 
och besvarar frågor kring arbetslösheten i Sävsjö kommun. 
 

 
 
 
 

Sida 13 av 50



 
 
 
 
 

 
 
 

 
 

Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsen beredande 
2025-02-18 

Justering 
 
 

Utdragsbestyrkande  
 
 

§ 49 
 

 

Presentation av tillförordnad myndighetschef 

Kommunstyrelsen beslutar 
att notera informationen. 

Sammanfattning 
Daniel Eek, tillförordnad myndighetschef, presenterar sig och besvarar 
frågor. 
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§ 50 
 

 

Vattenfrågor i Vrigstad 

Kommunstyrelsen beslutar 
att ge tillförordnad myndighetschef och Njudung Energis vd i uppdrag att 
föra en dialog med berörda personer och återkoppla till kommunstyrelsen 
senast 18 mars 2025, samt 
 
att i övrigt notera informationen. 

Sammanfattning 
Daniel Eek, tillförordnad myndighetschef, och Marcus Tingvall, vd 
Njudung Energi, redogör kring Sävsjö kommuns vatten- och reningsverk 
tillsammans med planering för reservvatten och vattentäkt. 
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§ 51 
 

 

Ensolution utredning – individ och familjeomsorgen 

Kommunstyrelsen beslutar 
att notera informationen. 

Sammanfattning 
Linda Björk, socialchef, lämnar ett förtydligande gällande hur 
utredningen inom individ- och familjeomsorg ska tolkas samt påverkar 
verksamheten. 
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§ 52 
 

Diarienummer: KSB Dnr 

Socialnämndens investeringsbehov 

Kommunstyrelsen beslutar 
att notera informationen. 

Sammanfattning 
Enligt kommunens budgetprocess för år 2026 ska respektive nämnd 
lämna förslag på investeringar. 
 
Socialförvaltningen har gjort kostnadsberäkningar för 2026 och ser inget 
ytterligare behov av investeringar utöver socialförvaltningens budgetram 
för 2026.  

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag socialnämnden, daterat 5 februari 2025. 
2. Tjänsteskrivelse från socialförvaltningen, daterad 19 januari 2025. 
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§ 53 
 

 

Socialnämnden – lågtröskelverksamhet 

Kommunstyrelsen beslutar 
att notera informationen.   

Sammanfattning 
Lågtröskelverksamhet syftar till att erbjuda stöd samt hjälp till personer 
som befinner sig i utsatta livssituationer och syftar till att erbjuda 
lättillgängliga tjänster för personer som kämpar med dessa problem.   
 
I skrivelsen framhävs vikten av tillgänglighet och att verksamheten ska 
vara öppen för alla utan krav på remisser eller långvariga utredningar. 
Målgruppen inkluderar personer med psykisk ohälsa, missbruk och 
sociala problem. 
Skrivelsen belyser olika former av lågtröskelverksamhet såsom öppna 
mötesplatser, stödgrupper och aktiviteter som främjar gemenskap och 
delaktighet. Genom att erbjuda en trygg miljö och professionellt stöd 
syftar verksamheten till att stärka individens egen förmåga att hantera 
sina utmaningar och skapa en meningsfull tillvaro.  

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag socialnämnden, daterat 5 februari 2025. 
2. Tjänsteskrivelse från socialförvaltningen, daterad 31 oktober 

2024. 
3. Utredning Lågtröskelverksamhet, daterat 30 oktober 2024. 
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§ 54 
 

Diarienummer: KSB 2024/269 

Motion (SD) – engagera barn och ungdomar i det 
politiska samtalet 

Kommunstyrelsen beslutar 
att överlämna ärendet till nästkommande sammanträde 
 
Beslutsförslag till kommunfullmäktige 
att notera sammanställningen om vad som görs inom barn- och 
utbildningsförvaltningen kring att engagera barn och ungdomar i det 
politiska samtalet och därmed anse motionen besvarad. 

Sammanfattning 
Motion har inkommit gällande engagera barn och ungdomar i det 
politiska samtalet. Barn- och utbildningsnämnden har fått i uppdrag av 
kommunstyrelsen att yttra sig i ärendet.  
 
Yttrande har inkommit från barn- och utbildningsförvaltningen. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag kommunstyrelsen, daterat 5 februari 2025. 
2. Yttrande barn- och utbildningsförvalningen, daterat 5 februari 

2025. 
3. Protokollsutdrag kommunstyrelsen, daterat 19 november 2024. 
4. Protokollsutdrag kommunfullmäktige, daterat 14 oktober 2024. 
5. Motion från Sverigedemokraterna, inkommen 30 september 2024. 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§ 55 
 

Diarienummer: KSB 2024/296 

Motion (V) – återbruk av kommunens rabatter och 
träd 

Kommunstyrelsen beslutar 
förelså kommunfullmäktige 

1. att parkenheten fortsätter arbeta med återbruk av växter utifrån 
det arbetssätt som redan finns, 

2. att när det är möjligt erbjuda kommuninvånarna att ta del av 
växter som kan återbrukas, samt 

3. att därmed anse motionen besvarad. 

Sammanfattning 
Vänsterpartiet har inkommit med en motion gällande återbruk av 
kommunens rabatter och träd. Kommunstyrelsen har remitterat ärendet 
till serviceförvaltningen för att besvara motionen och återkomma till 
kommunstyrelsen.  
 
Vänsterpartiet föreslår att Sävsjö kommun ska ta fram ett arbetssätt för 
att tillsammans med invånarna ta vara på kommunens rabatter och all 
annan grönska så att det inte hamnar på tippen. 
 
Parkavdelningen arbetar redan enligt det sätt som motionen föreslår. De 
sommarblommor som går att övervintra och som inte planeras att 
återanvändas i den egna verksamheten erbjuds kommuninvånarna att få 
ta del av. När det finns möjlighet för kommuninvånarna att ta del av 
växter kommuniceras det ut i sociala medier och via hemsidan.  
 
När man gräver bort vedartade lökar och perenna växter försöker man i 
största möjliga mån att ta hand om det för att placera det på andra ytor. 
När det förekommer stor inväxt av flerårigt rotogräs så slängs växterna 
för att inte skapa ännu större skötselbehov på en annan yta. Det material 
som slängs efter sommaren är det växtmaterial som ej går att övervintra.  

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från serviceförvaltningen, daterad 22 januari 

2025. 
2. Protokollsutdrag kommunstyrelsen, 19 november 2024. 
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3. Motion (V) – återbruk av kommunens rabatter och träd, daterad 
17 oktober 2024. 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 56 
 

Diarienummer: KSB 2024/369 

Motion (S) – rastplats vid Gubbakulan i Vrigstad 

Kommunstyrelsen beslutar 
att överlämna ärendet till nästkommande sammanträde 
 
Beslutsförslag till kommunfullmäktige 
att med hänvisning till skrivelsen från kommunledningskontoret ej 
tillstyrka motionen.  

Sammanfattning 
En motion har inkommit till Sävsjö kommun från Socialdemokraterna i 
Sävsjö. Kommunfullmäktige beslutade 18 november 2024 att remittera 
ärendet till kommunstyrelsen för hantering. Kommunstyrelsen har 
överlämnat ärendet till utvecklingsavdelningen för beredning med 
återkoppling senast 18 februari 2025. 
 
Av motionen framgår att man önskar att kommunen ska utreda 
möjligheten till att anlägga en rastplats med tillhörande toaletter vid 
Gubbakulan utmed väg 30. I motionen lyfts den före detta dansbanan 
Gubbakulan och dess historiska värde och betydelse för kommunen. 
 
I kommunens översiktsplan har platsen pekats ut som verksamhetsmark, 
lämplig användning kan vara någon verksamhet som kan ha nytta av 
platsens välkända namn eller av det exponerade läget utmed väg 30. En 
rastplats skulle kunna vara en del i en dylik utveckling, förenlig med 
kommunens ställningstagande i översiktsplanen. Utvecklingsavdelningen 
menar att en utbyggnad ska föregås av en planläggning och av ett 
marknadsmässigt intresse för planen, en förutsättning som avdelningen 
idag menar saknas. Istället för en extern rastplats bör kommunen se 
betydelsen av att gynna de verksamheter som finns i Vrigstad genom att 
verka för att få trafikanter att stannar till inne i tätorten för att ta del av 
det näringslivsutbud som tätorten har att erbjuda. Därmed ser 
avdelningen att utformningen och tillgängligheten till Vrigstad torg, 
Marknadshuset/Vrigstad Värdshus bör prioriteras. 
 
Kommunen och dess VA-huvudman Njudung Energi har under en längre 
tid arbetat för och också getts beslut om ny utökad vattendom för 
Vrigstads vattentäkt. Detta har gjorts i syfte att man ser att vattentäkten 
hade kunnat fungera som täkt för Stockaryd och som reservvattentäkt för 
Sävsjö. Ett framtida utökat vattenuttag skulle innebära behov av nytt 
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vattenskyddsområden varvid platsen för Gubbakulan kan hamna inom 
sekundär skyddszon och att föreskrifter kring uppställning av fordon kan 
göra en rastplats olämpligt eller kräva särskild hänsyn vid utformning och 
dagvattenhantering.   
Kommunen har erfarenheter kring skötsel och drift av Trafikverkets 
rastplats vid Eksjöhovgårdssjön. Under 2024 fanns en budget på 180 000 
kr för att drifta rastplatsen, vilket inbegriper kostnader för städning, VA, 
el, renhållning och att åtgärda skadegörelse). En kommunal rastplats 
skulle sannolikt medföra en liknande årlig kostnad. Det uppskattas vara 
en stor kostnad för kommunen i ett läge där driften inte kan prioriteras. 
 
Sammantaget gör utvecklingsavdelningen bedömningen att inte utesluta 
att en utredning kan komma att bli aktuell i framtiden men att denna bör 
tas fram i samband med att en ny detaljplan upprättas för att avgöra om 
del av utpekat område för verksamhetsmark i översiktsplanen är lämplig 
att utgöra allmän platsmark. En detaljplan kommer prioriteras när det 
finns ett intresse eller behov av att utveckla området.  

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från kommunledningskontoret, daterad 13 

januari 2025. 
2. Protokollsutdrag kommunstyrelsen, daterat 17 december 2024. 
3. Motion (S) – rastplats vid Gubbakulan i Vrigstad, daterad 15 

november 2024. 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen  
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§ 57 
 

Diarienummer: KSB 2024/373 

Motion (V) – Eko och Fairtrade vid upphandling 

Kommunstyrelsen beslutar 
 
föreslå kommunfullmäktige 
att med hänvisning till skrivelsen från kommunledningskontoret ej 
tillstyrka motionen. 

Sammanfattning 
Vänsterpartiet har lämnat i en motion om att all kommunal upphandling 
upphandlas med kravet på att produkterna, när det är möjligt, ska vara 
märkta med följande prioritering: 

- Krav 
- Eko 
- Fairtrade 

Gällande livsmedel jobbar Sävsjö kommun redan med hållbarhetskriterier 
enligt motionen. Målsättningen för ekologiska livsmedel i Sävsjö kommun 
är 60 procent år 2030 enligt fullmäktigebeslut 19 juni 2023. Sävsjö 
kommun nådde upp till 27 procent ekologiskt (inklusive KRAV) med 
befintlig budget under 2024. För att öka andelen ekologiska livsmedel 
behövs tillskott i budgeten. Om Sävsjö kommun skulle öka till 35–40 
procent ekologiska livsmedel skulle det innebära en kostnadsökning med 
cirka 500 000 kr/år enligt kostenhetens beräkningar. Om Sävsjö 
kommun skulle ha 60 procent ekologiska livsmedel skulle det innebära en 
kostnadsökning på cirka 2 000 000 kr/år. Inför pågående 
livsmedelsupphandling beslutade kommunstyrelsen att inte tillskjuta 
några extra medel för att möjliggöra en sådan ökning. 
Även Fairtrade-märkta livsmedel väljer Sävsjö kommun där det är 
möjligt, exempelvis på bananer och te. För att öka andelen ytterligare 
behövs troligen ett budgettillskott, men den frågan är inte utredd. 
 
För övriga produkter ställer Sävsjö kommun relevanta hållbarhetskrav i 
förhållande till det som upphandlas. Sävsjö kommun arbetar systematiskt 
med hållbarhetskrav i upphandlingar där vi använder en ”checklista för 
hållbarhet” för att bedöma vilka hållbarhetskrav som ska ställas. 
Checklistan beaktar flera hållbarhetsaspekter. 
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Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från kommunledningskontoret, daterad 14 

februari 2025. 
2. Protokollsutdrag kommunstyrelsen, daterat 17 december 2024. 
3. Protokollsutdrag kommunfullmäktige, daterat 18 november 2024. 
4. Motion från Vänsterpartiet i Sävsjö kommun, inkommen 18 

november 2024. 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 58 
 

Diarienummer: KSB 2024/275 

Medborgarförslag – utbyggnad av parkeringsplatser 

Kommunstyrelsen beslutar 
att överlämna ärendet till nästkommande sammanträde. 

Sammanfattning 
Ett medborgarförslag har inkommit till Sävsjö kommun gällande 
parkeringssituationen vid gamla mejeriet. AB Sävsjö Industribyggnader 
har yttrat sig över medborgarförslaget 
 
AB Sävsjö Industribyggnader, ABSI, äger fastigheten Mejeriet 1 som ligger 
mittemot Skyttecenter. Vår största hyresgäst på fastigheten är 
Erikshjälpen. ABSI har inget emot att upplåta mark utan avgift till 
Skyttecenter eller kommunen om man önskar anlägga parkeringar på 
gräsytan mittemot Skyttecenter, den del som ligger längst norr ut. 
 
Det finns dock en yta utmed Skyttecenters norra del som gränsar mot 
kommunens fastighet Skatan 20 där man skulle kunna göra parkeringar 
genom att bara märka upp dem. Parken kommer att flytta ifrån Skatan 20 
i dagarna och då blir det mindre trafik vid den ytan. Det blir lite längre att 
gå till Skyttecenter men kostar väldigt mycket mindre att fixa. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från AB Sävsjö Industribyggnader, daterad 10 

januari 2025. 
2. Protokollsutdrag kommunstyrelsen, daterat 17 december 2024. 
3. Protokollsutdrag kommunfullmäktige, daterat 14 oktober 2024. 
4. Medborgarförslag, daterat 4 oktober 2024. 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§ 59 
 

Diarienummer: KSB 2024/299 

Medborgarförslag – vid matdistribution ska mat 
kunna avbeställas samma dag 

Kommunstyrelsen beslutar 
föreslå kommunfullmäktige 
 
att med hänvisning till skrivelsen från socialförvaltningen ej tillstyrka 
medborgarförslaget. 

Sammanfattning 
Medborgarförslag om att personer med insatsen matdistribution ska 
kunna avbeställa maten samma dag har inkommit till Sävsjö kommun. 
Kommunfullmäktige beslutade 14 oktober 2024 att remittera ärendet till 
kommunstyrelsen för hantering. Kommunstyrelsen beslutade att 
överlämna ärendet till socialförvaltningen och serviceförvaltningen för 
beredning med återkoppling senast 18 februari 2025.  
 
Socialnämnden föreslår kommunstyrelsen att avslå förslaget om vid 
matdistribution ska mat kunna avbeställas samma dag, utifrån följande 
motivering: 

• Då det är flera aktörer involverade i matdistributionskedjan krävs 
framförhållning i form av tid/ planering 

• Begränsad flexibilitet i tillagningsköket då maten till viss del 
förbereds dagen innan 

• Risk för ökat matsvinn 
• Ökad administrativ hantering i form av samtalstid vilket det idag 

saknas resurser för 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag socialnämnden, daterat 8 januari 2025. 
2. Tjänsteskrivelse från socialförvaltningen, daterad 27 december 

2024. 
3. Protokollsutdrag kommunstyrelsen, 17 december 2024. 
4. Medborgarförslag, daterat 21 september 2024. 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 60 
 

Diarienummer: KSB 2024/263 

Medborgarförslag – två alternativ av maträtter 

Kommunstyrelsen beslutar 
föreslå kommunfullmäktige 
 
att med hänvisning till skrivelsen från socialförvaltningen ej tillstyrka 
medborgarförslaget. 

Sammanfattning 
Medborgarförslag om att personer med insatsen matdistribution ska ges 
möjlighet att välja på två olika maträtter har inkommit till Sävsjö 
kommun. Kommunfullmäktige beslutade 14 oktober 2024 att remittera 
ärendet till kommunstyrelsen för hantering. 
Kommunstyrelsen beslutar att överlämna ärendet till socialförvaltningen 
och serviceförvaltningen för beredning med återkoppling senast 18 
februari 2025.  

Socialnämnden föreslår kommunstyrelsen att avslå förslaget om att införa 
två maträtter utifrån följande motivering: 

• Det erbjuds inte alternativ lunch i övrig verksamhet inom äldreomsorg 
• Ökar det administrativa arbetet 
• Den administrativa hanteringen kräver ett digitalt system/ program 

som kommunen saknar 
• Det genererar ökade livsmedels- personal- och 

administrationskostnader  
• Matsvinnet riskerar att öka 
• Flera kommuner som tidigare har erbjudit två maträtter har upphört 

med detta då det visat sig vara kostnadsdrivande samt ökar behovet av 
specialkost 

• Erbjudande om annan mat finns i det fall någon inte gillar det som 
serveras för dagen. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag socialnämnden, daterat 8 januari 2025. 
2. Tjänsteskrivelse från socialförvaltningen, daterad 27 december 

2024. 
3. Protokollsutdrag kommunstyrelsen, daterat 17 december 2024. 
4. Medborgarförslag, daterat 21 september 2024. 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 61 
 

Diarienummer: KSB 2024/276 

Medborgarförslag – hastighetsbegränsande 
anordningar 

Kommunstyrelsen beslutar 
föreslå kommunfullmäktige 
 
att med hänvisning till skrivelsen från serviceförvaltningen anse 
medborgarförslaget besvarat. 

Sammanfattning 
Ett medborgarförslag har inkommit med frågor angående 
hastighetsbegränsande anordningar på Odengatan och Hjärtlandavägen i 
Sävsjö. Medborgarförslaget saknar dock förslag på åtgärd. 
 
Det finns idag två hastighetssänkande anordningar på Odengatan med 
cirka 120 meters mellanrum. I förlängningen då Odengatan övergår till 
Hjärtlandavägen finns idag inga hastighetssänkande anordningar. 
 
Under 2024 anlades en ny säker cykelöverfart i höjd med Skyttecenter 
som förbinder bostadsområdet öster om Odengatan. Denna åtgärd är 
även utpekad i Sävsjö kommuns antagna gång- och cykelplan. 
 
I Sävsjö kommuns gång- och cykelplan finns även en utpekad åtgärd vid 
korsningen Hjärtlandavägen/Vallsjögatan, denna åtgärd är dock inte 
planerad under 2025 eller 2026. 
 
Det finns idag tre skyltade cykelöverfarter i Sävsjö kommun, vilket 
medger företrädesrätt för cyklisten. För att uppfylla denna företrädesrätt 
krävs en specifik utformning av cykelöverfarten. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från serviceförvaltningen, daterad 28 januari 

2025. 
2. Gång- och cykelplan antagen av kommunfullmäktige, daterat 21 

oktober 2019. 
3. Medborgarförslag – hastighetssänkande anordningar, daterat 4 

oktober 2024. 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 62 
 

Diarienummer: KSB 2024/34 

Medborgarförslag – Elna Nilssons plats 

Kommunstyrelsen beslutar 
att överlämna ärendet till nästkommande sammanträde 
 
Beslutsförslag till kommunfullmäktige  
att med hänvisning till skrivelsen från kommunledningskontoret ej 
tillstyrka medborgarförslaget. 

Sammanfattning 
Att officiellt namnge fysiska platser efter personer är och har varit en 
känslig fråga som behöver prövas över tid och inkomma i den process vi 
har när nya platser och gator ska namnges och där hembygdsföreningen 
är remissinstans.  
Frågan har varit uppe tidigare kopplat till bortgång av, för Sävsjö, viktiga 
personer.  
Frågan är förankrad hos både myndighetsförvaltningen och 
serviceförvaltningen och landat i rekommendationen att ej bevilja 
förslaget att officiellt byta namn på gatubiten som utgör mötet mellan 
Kopparslagargatan och Köpmannagatan. 
 
Med det sagt, så anser vi ändå att Elna Nilsson har en tydlig plats i Sävsjö; 
Vid bänken, vid träden, vid ån – i hjärtat av stan och längs Sävsjös gamla 
”häradsväg”. Det är en fin plats som vi gärna, i folkmun, benämner som 
”Elna Nilssons plats”.    

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från utvecklingsavdelningen, daterad 28 januari 

2025. 
2. Protokollsutdrag kommunstyrelsen, daterat 19 mars 2024. 
3. Medborgarförslag om Elna Nilssons plats, daterat 22 januari 

2024. 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§ 63 
 

Diarienummer: KSB 2024/277 

Medborgarförslag – Vrigstad å 

Kommunstyrelsen beslutar 
att överlämna ärendet till kommande sammanträde. 

Sammanfattning 
Medborgarförslag har inkommit om att göra något åt sedimentet och det 
sly som vuxit upp och bildats i Vrigstad ån nedanför torget i Vrigstad. 
 
Under hösten 2024 genomfördes slyröjning och i samband med rivning 
av korvkiosken vid Vrigstad torg plockades det upp trädstammar som följt 
med strömmen. 
Framledes kommer sedimentbanken om möjligt slyröjas vartannat år, 
åtgärden kommer att ske vid låga vattenflöden. 
 
I samband med att liknande frågor om sedimentansamlingen tidigare 
dykt upp har Njudung energi och Emåförbundet varit behjälpliga med att 
se över området utifrån översvämningsrisk. 
Njudung energi och Emåförbundets samlade bedömning är att 
sedimentbanken är av naturlig härkomst och inte bidrar till en förhöjd 
översvämningsrisk. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från serviceförvaltningen, daterad 28 januari 

2025. 

2. Utlåtande från Njudung energi och Emåförbundet, daterat 10 
september 2024. 

3. Medborgarförslag daterat 5 oktober 2024. 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§ 64 
 

Diarienummer: KSB 2024/272 

Medborgarförslag – cykelfrämjande åtgärder i Sävsjö 
kommun 

Kommunstyrelsen beslutar 
föreslå kommunfullmäktige 

1. att avslå medborgarförslaget om ny belysning på gång- och 
cykelväg mellan Såningsstigen och Röjastigen utmed Östra 
Esplanaden, med motiveringen att förslaget beaktas i framtida 
revidering av gång- och cykelplan. 

2. att avslå medborgarförslaget om ny belysning och asfaltering på 
gång- och cykelväg från Eksjöhus ut till Rv 128. 

Sammanfattning 
Medborgarförslag har inkommit med förslag om belysning på gång- och 
cykelvägen utmed Östra Esplanaden mellan Såningsstigen och 
Röjarstigen. 
Gatubelysningen på Östra Esplanaden är placerad cirka 20 meter från 
gång- och cykelvägen vilket förslagsställaren inte upplever räcker till för 
att även belysa gång- och cykelvägen. 
 
Ytterligare åtgärd som förslagsställaren föreslår är att asfaltera gamla 
järnvägen från Eksjöhus ut till Rv 128. Samt även fortsätta på andra sidan 
128:an ut till Grindstorp så att de som ska till ridhuset inte behöver cykla i 
mörker eller på en oasfalterad cykelväg. 
 
Kostnad för att sätta upp ny belysningen utmed aktuell sträcka är cirka 
195 000 kronor, utöver detta tillkommer kostnad för återställning av 
asfalt vid övergrävningar på Såningsstigen och Skördestigen. 
Inom aktuell investeringsbudget för 2025 ryms inte denna investering då 
serviceförvaltningen bedömer att det föreligger andra mer prioriterade 
investeringsbehov inom ramen för belysning av lokalgator och gång- och 
cykelvägar. 
 
Kostnad för asfaltering av resterande sträcka från Eksjöhus ut till Rv 128 
är cirka 300 000 kronor. Att sätt upp ny belysning för samma sträcka 
medför en kostnad på cirka 600 000. Serviceförvaltningen bedömer att 
det föreligger andra mer prioriterade investeringsbehov inom ramen för 
beläggning och belysning av lokalgator och gång- och cykelvägar inom en 
överskådlig framtid. 
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Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från Serviceförvaltningen, daterad 4 februari 

2024. 

2. Medborgarförslag, daterat 2 oktober 2024. 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 65 
 

Diarienummer: KSB 2024/282 

Medborgarförslag – torget i Vrigstad 

Kommunstyrelsen beslutar 
föreslå till kommunfullmäktige 
 
att med hänvisning till kommunledningskontorets skrivelse och egen 
planering anse medborgarförslaget besvarat. 

Sammanfattning 
Det har inkommit ett medborgarförslag till Sävsjö kommun den 8 oktober 
2024. Kommunstyrelsen har överlämnat ärendet till 
utvecklingsavdelningen för beredning med återkoppling senast 18 
februari 2025. 
 
Utvecklingsavdelningen konstaterar att medborgarförslaget i hög grad 
motsvarar avdelningens egen planering för torget i Vrigstad. En 
budgetpost finns i kommunens investeringsbudget, ort- och byautveckling 
för en ombyggnation av Vrigstad torg under 2028. Ombyggnationen 
kommer föregås av ett samråd där föreningar och allmänhet kommer 
beredas möjlighet att framföra förslag och synpunkter på utformningen.  
 
Till följd av rivningen av kiosken under 2024 planeras vissa mindre 
justeringar att genomföras under 2025. Dessa omfattar bland annat att 
komplettera befintligt staket mot Vrigstadån, etablera en gräsyta och 
eventuellt placera ut någon ytterlig bänk.   

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från utvecklingsavdelningen, daterad 13 januari 

2025. 

2. Protokollsutdrag kommunstyrelsen, daterat 17 december 2024. 

3. Medborgarförslag – torget i Vrigstad, daterad 8 oktober 2024. 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 66 
 

Diarienummer: KSB 2024/249 

Medborgarförslag – inför medborgardialog i Sävsjö 
kommun 

Kommunstyrelsen beslutar 
att överlämna ärendet till nästkommande sammanträde 
 
Beslutsförslag till kommunfullmäktige 
att ge utvecklingsavdelningen i fortsatt uppdrag att se över dialogforum 
för allmänheten i syfte att öka transparensen i beslut mot allmänheten 
och att återkomma med redovisning till kommunstyrelsen senast januari 
2026, och därmed anse medborgarförslaget besvarat. 

Sammanfattning 
Ett medborgarförslag om att införa medborgardialoger har inkommit till 
Sävsjö kommun den 11 september 2024. Kommunstyrelsen har beslutat 
att överlämna förslaget till utvecklingsavdelningen för beredning med 
återkoppling senast den 18 februari 2025.  
 
Föreslagslämnaren föreslår att Sävsjö kommun ska införa 
medborgardialog inför att politiska beslut fattas i större eller viktiga 
ärenden som berör allmänheten. Den form av dialog som förslagsställaren 
åsyftar är en systematisk metodik som bland annat Sveriges kommuner 
och regioner har tagit fram och kan avse ärenden av såväl fysisk, 
organisatorisk eller ekonomisk karaktär.  
 
Utvecklingsavdelningen ställer sig bakom förslagsställarens propå och 
betydelsen och behovet av medborgardialog. Avdelningen vill framhäva 
att den form av systematisk medborgardialog som avses kräver en 
organisation och att tid och resurser avsätts till verksamheterna för att 
uppnå önskat resultat. Vidare är det viktigt att säkerställa att dialogen 
kommer alla målgruppen i samhället till del så att allmänhetens 
perspektiv speglas. Systematisk medborgardialog är en metodik som 
kräver prioriteringar och omfattande arbete för att kunna realiseras med 
önskvärt resultat. 

Beslutsunderlag 
1. Kompletterande skrivelse från kommunledningskontoret, Införa 

medborgardialog i Sävsjö kommun, daterat 28 januari 2025. 
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2. Tjänsteskrivelse från kommunledningskontoret, daterad 14 
januari 2025. 

3. Protokollsutdrag kommunstyrelsen, daterat 17 december 2024. 

4. Medborgarförslag del 1 och 2, daterad 11 september 2024. 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§ 67 
 

Diarienummer: KSB 2024/221 

Medborgarförslag – upprustning av Slättsjöbadet i 
Vrigstad 

Kommunstyrelsen beslutar 
föreslå kommunfullmäktige 
 
att med hänvisning till skrivelse från kultur- och fritidsenheten ej 
tillstyrka medborgarförslaget. 

Sammanfattning 
Förslagslämnare önskar insatser för att göra Slättsjöns badplats i Vrigstad 
mer attraktiv med förslagen minigolfbana och servering. 
Kultur- och fritidsenheten har under året beviljat bidrag till Vrigstad 
samhällsförening för ny grillplats samt utfört olika åtgärder för att bevara 
badplatsens attraktivitet. 
Kultur- och fritidsenheten anser att badplatsen är attraktiv i befintlig regi 
och har inga möjligheter eller resurser att bedriva kommersiell 
verksamhet på platsen.  

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag från kultur- och fritidsnämnden, daterat 5 

februari 2025. 
2. Tjänsteskrivelse från serviceförvaltningen, daterad 2 februari 

2025. 
3. Beslut kommunstyrelsen, daterat 17 december 2024. 
4. Medborgarförslag – upprustning av Slättsjöbadet i Vrigstad, 

daterat den 27 juli 2024. 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 68 
 

Diarienummer: KSB 2024/300 

Medborgarförslag – lekpark inomhus 

Kommunstyrelsen beslutar 
föreslå kommunfullmäktige 
 
att med hänvisning till skrivelsen från kultur- och fritidsenheten ej 
tillstyrka medborgarförslaget. 

Sammanfattning 
Förslagslämnare önskar att Sävsjö kommun ska starta en avgiftsbelagd 
inomhuslekpark för att aktivera barnfamiljer även vintertid.  
 
Kultur- och fritidsenheten ser inte förslaget som möjligt av, dels 
ekonomiska skäl samt att liknande avgiftsbelagda verksamheter bör 
bedrivas av kommersiella krafter i civilsamhället. 
 
Kultur- och fritidsenheten har som uppdrag att ge förutsättningar för en 
meningsfull fritid och gör detta via föreningsbidrag, att driva 
idrottsanläggningar, fritidsgårdar, friluftsliv, bibliotek och Familjebad. 
 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag kultur- och fritidsnämnden, daterat 5 februari 

2025. 
2. Tjänsteskrivelse från serviceförvaltningen, daterad 24 januari 

2025. 
3. Protokollsutdrag kommunstyrelsen, daterat 18 december 2024. 
4. Medborgarförslag – lekpark inomhus, daterat 17 oktober 2024. 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 69 
 

Diarienummer: KSB 2024/357 

Försäljningsprocess för Vallsjöbaden 

Kommunstyrelsen beslutar 
att överlämna ärendet till nästkommande sammanträde. 

Sammanfattning 
Cafébyggnaden och dansbanan vid Vallsjöbaden jämte angränsande mark 
ska efter avstyckning utgöra en egen fastighet som kan bjudas ut till 
försäljning.  
 
Kommunledningskontoret föreslår en försäljningsprocess utifrån ett 
anbudsförfarande i enlighet med det av kommunfullmäktige beslutade 
styrdokumentet ”Regler för försäljning och upplåtelser av detaljplanelagd 
kvartersmark”, fall 7. Enligt reglerna ska kommunstyrelsen godkänna ett 
prospekt som ligger till grund för försäljningen. I förutvarande fall 
föreslås kommunstyrelsen godkänna att kommunledningskontoret 
färdigställer ett sådant utifrån intentionerna i det utkast som bifogas 
denna tjänsteskrivelse. 
 
Anbuden kommer att utvärderas enligt ett antal kriterier, där 
anbudsgivarens erfarenhet från branschen, kreditvärdighet och planer för 
verksamheten ska ha lika stor tyngd som angiven köpeskilling. 
Utvärderingen görs av en grupp tjänstepersoner som redovisar 
densamma till kommunstyrelsen.  
 
Det är därefter kommunfullmäktige som är behörig instans att besluta om 
köpekontrakt med den anbudsgivare som bäst klarat kriterierna. För att 
möjliggöra en snabbare försäljningsprocess och tillträde föreslår 
kommunledningskontoret att kommunfullmäktige delegerar rätten att 
godkänna ett köpekontrakt för ifrågavarande fastighet till 
kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från utvecklingsavdelningen, daterad 10 februari 

2025 
2. Karta över del av Vallsjöbaden, daterad 10 februari 2025. 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§ 70 
 

Diarienummer: KSB 2025/4 

Avfallsföreskrift 2026 – Kretslopp Sydost 

Kommunstyrelsen beslutar 
föreslå kommunfullmäktige 
 
att med hänvisning till myndighetsnämndens synpunkter generellt 
tillstyrka Kretslopp Sydosts förslag till avfallsföreskrifter med tilläggande 
synpunkter från myndighetsnämnden. 

Sammanfattning 
Kommunalförbundet Kretslopp Sydost, med medlemskommunerna 
Kalmar, Mörbylånga, Nybro, Oskarshamn, Sävsjö, Torsås, Uppvidinge 
och Vetlanda, har på uppdrag av förbundsdirektionen tagit fram ett 
förslag till ny avfallsföreskrift som träder i kraft 1 januari 2026. 
 
Förslaget till ny avfallsföreskrift grundar sig i att Kretslopp Sydost 
ansvarar för att förpackningsavfal1 av glas, metal1, papper och plast ska 
sorteras ut och samlas in fastighetsnära, i anslutning till fastigheten eller 
bostaden där förpackningsavfallet uppstår. För att samla in 
förpackningsavfall i större skala behöver avfallsföreskrifterna uppdateras 
och anpassas till den nya och utbyggda insamlingen. 
 
Myndighetsnämnden har fått möjlighet att yttra sig innan ärendet bereds 
av kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag myndighetsnämnden, daterat 29 januri 2025. 
2. Samråd om ny avfallsförskrift 2026 från Kretsloppp Sydost, 9 

januari 2025. 
3. Förslag nya föreskrifter om avfallshantering, daterad 9 januari 

2025. 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 71 
 

Diarienummer: KSB 2024/184 

Platsvarumärke 

Kommunstyrelsen beslutar 
att överlämna ärendet till nästkommande kommunstyrelsesammanträde. 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har den 18 juni 2024 beslutat att utifrån majoritetens 
budgetöverenskommelse ge kommundirektören i uppdrag att upphandla 
konsulttjänst för arbete med platsvarumärket. 
 
Den 31 oktober 2024 har kommundirektören gett uppdrag till 
kommunikations- och kanslichefen att ta fram projektdirektiv för utveckling 
av ett platsvarumärke för Sävsjö kommun samt att återrapportera uppdraget 
till styrgruppen den 29 januari för beslut.  

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§ 72 
 

Diarienummer: KSB 2023/181 

”Livslust hela livet” – kortversion  

Kommunstyrelsen beredande beslutar 
att remittera ”Livslust hela livet” till samtliga nämnder för yttrande och 
att återkoppling sker senast 15 april 2025. 

Sammanfattning 
”Livslust hela livet” är en kortfattad kommunövergripande plan som 
beskriver ambitioner och målområden som syftar till att säkerställa ett 
gott och hållbart liv för äldre invånare. 
 

• Hälsofrämjande insatser och delaktighet. 
• Bostadsanpassning och tillgänglighet. 
• Teknologiska lösningar 
• Ett hållbart liv för äldre invånare 

 
Kopplingen till kommunens årliga mål-och budgetprocess är central. 
Planen ska förhålla sig till nationella och regionala inriktningar för äldre 
och ersätter inte gällande lagstiftning på området. Den riktar sig till hela 
samhället för att vi ska kunna stärka livet för de äldre, 65 år och uppåt. 
 
Uppföljning och utvärdering ska fokusera på om genomförda insatser 
som bidraget till att säkerställa ett gott och hållbart liv för äldre invånare. 
 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade i februari 2022 att en process med 
revidering av äldreplanen ska påbörjas under 2023 för utvärdering av hur 
ny äldreplan ska utformas (kf § 12,2022-02-21). 
 
Kommunfullmäktige beslutade i september 2023 att godkänna 
genomförd utvärdering av ” Livslust hela livet”- Äldreplan 2028–2023 för 
Sävsjö kommun med sikte på 2030. (kf §89, 2023-09-18). 
Kommunfullmäktige beslutade samtidigt; 
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• att ge kommunstyrelsen i uppdrag att utforma en kortfattad 
kommunövergripande plan med mål och ambitioner för 
målgruppen äldre i Sävsjö kommun med sikte på 2030. 

• att nya insatsområden och handlingsplaner kopplade till ny 
äldreplan arbetas fram på nämndnivå eller genom 
förvaltningsövergripande arbete som samordnas av 
kommunstyrelsen. 
 

att aktuell statistik och fakta kring målgruppen äldre följs upp 
regelbundet i samband med omvärldsanalys inför budgetavspark. 

Beslutsunderlag 
1. Informationsdragning kommunstyrelsen 17 december 2024-12-17. 
2. Tjänsteskrivelse från kommunledningskontoret daterad 12 

december 2024. 
3. Äldreplan – utkast 

Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder 
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§ 73 
 

Diarienummer: KSB 2025/14 

Intern kontrollplan uppföljning 2024, barn- och 
utbildningsnämnden 

Kommunstyrelsen beslutar 
att notera informationen om den godkända interna kontrollplanen för 
barn- och utbildningsnämnden 2024. 

Sammanfattning 
Barn- och utbildningsnämnden har fastställt en plan för den interna 
kontrollen. Beslutade kontroller är nu genomförda för intern kontrollplan 
2024 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag barn- och utbildningsnämnden, daterat 15 

januari 2025. 
2. Tjänsteskrivelse från barn- och utbildningsförvaltningen, daterad 

20 november 2024. 
3. Bilaga till tjänsteskrivelse, uppföljning intern kontrollplan 2024. 
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§ 74 
 

Diarienummer: KSB 2025/15 

Policy för hållbara byggnader och anläggningar 

Kommunstyrelsen beslutar 
att överlämna ärendet till nästkommande sammanträde.  

Sammanfattning 
När vi genomför olika bygg- och anläggningsprojekt kan vi på många olika 
sätt bidra till en hållbar och god livsmiljö för vår kommuninvånare att 
leva och verka i. En policy för hållbara byggnader och anläggningar syftar 
till att underlätta arbetet med att samordna bredden av 
hållbarhetsapsekter i våra projekt, skapa struktur för arbetet och 
underlätta efterlevnad av lagkrav.  
 
I kapitel 3 i policyn finns en lista med baskrav som ska ligga till grund för 
hållbarhetsarbetet i de aktuella projekten. Kraven utgår från lagkrav, 
ställningstaganden i kommunala planer och riktlinjer och etablerade 
arbetssätt. I kapitel 4 finns förslag på ytterligare åtgärder och arbetssätt 
för att främja en god livsmiljö. Policyn rekommenderar att minst en 
åtgärd per hållbarhetsdimension implementeras i varje projekt. 
 
Policyn omfattar ny- och tillbyggnation, renoveringar och rivningar, och 
ska vara vägledande i förvaltningen av våra befintliga byggnader och 
anläggningar.  
 
Framtagande och beredning av förslaget 
Arbetet med att ta fram en policy för hållbara byggnader och anläggningar 
påbörjades våren 2024. Då arbetade en miljöstrategstudent fram ett 
förslag till policy baserad på aktuell lagstiftning, beslutade hållbarhetsmål 
och kunskap från intervjuer med medarbetare på bland annat 
kommunens fastighetsavdelning, upphandlingsenhet och 
utvecklingsavdelning. Utvecklingsavdelningen har därefter 
vidareutvecklat förslaget och under hösten skickades policyn ut på 
tjänstemannaremiss. Därutöver har förslaget till policy presenterats för 
Sävebos styrelse i december 2024.  

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från kommunledningskontoret, daterad 22 

januari 2025. 
2. Policy för hållbara byggnader och anläggningar. 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§ 75 
 

Diarienummer: KSB 2025/31 

Underlag för beslut gällande kommunala fastigheter 

Kommunstyrelsen beslutar 
att överlämna ärendet till nästkommande sammanträde. 

Sammanfattning 
Utifrån den genomförda utredningen som Sävebo utfört i sin egenskap 
som förvaltare förslår Sävebo att kommunstyrelsen ska besluta att: 
1. Sälja del av Eksjöhovgård 7:1 samt Aleholm 2 och 3 (Gatukontoret + 

Taxi) till AB Sävsjö lndustribyggnaderför en summa om 3,5 Mkr. Om 
man säljer fastigheterna gör kommunen en vinst om 2 900 000 kr 
samt sänker sina kostnader med 637 000 kr/år. Se bilaga. 

2.  Riva Rörvik 1:182 (Eneliden). Man sänker sina fastighetskostnader 
med 284 000 kr/år men man måste kostnadsföra rivningskostnader 
och resterande bokfört värde, totalt cirka 2,1 Mkr. Se bilaga. 

3. Riva Mörten 11 (Paviljongen). Man sänker sina fastighetskostnader 
med 90 000 kr men man måste kostnadsföra rivningskostnader och 
resterande bokfört värde, totalt cirka 545 000 kr. Se bilaga. 

 
Efter dessa åtgärder så gör kommunen en vinst om cirka 270 000 kr och 
sänker sina kostnader med  
cirka 1 000 000 kr/år. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från Sävebo AB, daterad 7 februari 2025. 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§ 76 
 

Diarienummer: KSB 2025/11 

Investeringsbudget 2026–2028 kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar 
att överlämna ärendet till nästkommande sammanträde med följande 
beslutsförslag 
 

1. att ställa sig bakom förslaget till investeringsbudget för 
kommunstyrelsens allmänna verksamhet 2026–2028, samt 

2. att överlämna förslaget till budgetberedningen. 

Sammanfattning 
Kommunledningskontoret har inför årets budgetberedning samlat hela 
förvaltningens budgetäskande i ett dokument, vilket inkluderar 
kommunledningskontoret, utvecklingsavdelningen, fastighetsförvaltningen 
och räddningstjänsten. Följande investeringsbehov bedöms finnas för åren 
2026-2028.  
  
2026: 102,9 MSEK 
2027: 59,3 MSEK 
2028: 58,65 MSEK 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från kommunledningskontoret, daterad 11 

februari 2025. 
2. Bilaga över KS samlade investeringar för åren 2026–2028. 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§ 77 
 

Diarienummer: KSB 2025/6 

Politisk representant till stiftelsen Komstad kvarn 

Kommunstyrelsen beslutar 
att utse Christer Sandström (C) som länstyrelsens representant till och 
med 31 december 2026. 

Sammanfattning 
Komstad är ett område med särskilt höga kulturmiljökvaliteter och en av 
länets kulturpärlor och ur ett riks- och läns perspektiv värdefulla att 
bevara. Kommunerna har ett särskilt ansvar för riksintressena vilket 
bland annat innebär att kommunerna i sin planering ska visa hur 
områdena skyddas. Riksantikvarieämbetets motivering om varför 
området bör bevaras är: Bymiljö och före detta häradscentrum för Västra 
härad. (Kvarnmiljö, Tidigindustriell miljö). Uttryck för riksintresset: 
Delvis utskiftad bykärna med manbyggnader från tiden 1850-1921 och 
odlingslandskap med bevarade ängs- och slåttermarker. Kvarn, ram- och 
cirkelsåg samt kvarnstensgjuteri. F.d. tingsplats (1734 - 1908) med 
gästgivargård och bevarat häradshäkte samt f.d. tingshus ombyggt till 
bostad. F.d. affärsbyggnad med välbevarad inredning. 
 
Stiftelsen Komstad Kvarn är grundad på en donation som startade 1987. 
Stiftelsens ändamål är att äga och förvalta Komstad kvarn, 
kvarnstensfabrik, sågar med tillhörande anläggningar, 
lanthandelsbyggnad, häradshäkte samt inventarier. Byggnader, 
anläggningar och inventarier bör enligt stadgarna underhållas så att dessa 
hålls i driftdugligt skick och i den mån detta är praktiskt möjligt, hållas 
tillgängliga för allmänheten. Styrelsens stiftelse består av representanter 
från Naturskyddsföreningen, hembygdsföreningen, byalaget, LRF och 
Länsstyrelsen. Enligt stadgarna ska Länsstyrelsen utse en representant till 
stiftelsens styrelse som de bedömer lämplig. Länsstyrelsen har därför 
ställt frågan till kommunen om kommunen skulle kunna vara den 
representant som Länsstyrelsen förslår. Anledning till att Länsstyrelsen 
vill att kommunen ska representera är att det kan uppstå en jävsituation 
när Länsstyrelsen beviljar bidrag till Stiftelsen Komstad kvarn och därför 
anser deras jurist att det inte bör vara en anställd på Länsstyrelsen som 
representerar. Kommunen får också bättre inblick i verksamheten och 
dess utmaningar vilket är positivt för Komstad framtid.  
 
Med anledning av att Stiftelsen Komstad kvarn har möjlighet att söka 
bidrag från stödfonden för Sävsjö Häradsväg och arvet efter Elna Nilsson 
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vilket sköts av tjänstepersoner anställda av kommunen och för att 
kommunen inte ska hamna i en jävsituation förslås att en politiker är 
Länsstyrelsens representant i stiftelsen för Komstad kvarn. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2025-01-21. 
2. Tjänsteskrivelse från serviceförvaltningen daterad 8 januari 2025. 

Beslutet skickas till 
Serviceförvaltningen 
Berörd representant 
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§ 78 
 

 

Övriga ärenden 

Kommunstyrelsen beslutar 
att ge kommundirektören i uppdrag att bilda en strategisk 
”Bryggarengrupp” och att återkomma med en redogörelse om denna 
senast 15 april 2025, 
 
Att ge socialnämnden i uppdrag att utreda kostnaden för Jobbhuset att 
starta upp och sköta underhållet av kolonilotter och att återkomma med 
svar senast 15 april 2025, samt 
 
att i övrigt notera informationen. 

Sammanfattning 
Följande frågor har diskuterats under sammanträdet; 
 

• Seniorboende – Bryggaren  
• Kolonilotter 
• Förtydligande gällande seniorboende vid Sturevallsgatan 
• Utbildning krishantering 
• Information Kretslopp Sydost och Höglandsförbundet 

Beslutet skickas till 
Kommundirektören 
Socialnämnden 
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